
 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                               SAMMANTRÄDESPROTOKOL L 

                                                                                                    2017-09-14  

 

 

 

 

 

PENSIONÄRSRÅDET  

Sammanträdestid 

 
Torsdag 14 september 2017,  

kl. 13.30–14.05 

 

Plats  

 
Älvsjörummet 

Älvsjö förvaltningshus 

Älvsjö stationsgata 21 

Närvarande      

Ordförande Inger Stenelo PRO  

 

Ledamöter 
 

Britt Petersson 

Ingrid Uddén 

 

SPF 

PRO 

 

 Marianne Lindqvist SKPF 

 

 

Ersättare 

 

 

Lillemor Tholander  

Märta Lindh 

Barbro Ehnvall              

SPF 

PRO 

PRO 

 

 

                 Tjänstemän 

 
Erica Wangenheim, nämndsekreterare 

Ingela Gunnarsson, samhällsvägledare 

Madeleine Peatt, verksamhetsutvecklare 

Lena Hedin, verksamhetsutvecklare, §§ 1 och 2 

Jens Westlund, utredare 

 

Paragrafer 

 
1–11 

Dag för justering 

 
Omedelbar justering 

Protokollet delges Stadsdelsnämnd och förvaltning 

Pensionärsrådet 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 

Älvsjö servicehus 

 

 

……………………………..             ……………………………… 

Inger Stenelo Ingrid Uddén 

Ordförande                                         Ledamot 

 

………………………………. 

Erica Wangenheim 

Sekreterare  



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                        SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                                                        2017-09-14                                           

 

Ordförande  Justerare  Utdragsbestyrkande 

 

 

 

§ 1  

Justering och närvaro 

Inger Stenelo utsågs till ordförande. Ingrid Uddén utsågs att 

tillsammans med ordförande Inger Stenelo justera protokollet, 

vilket ska ske direkt efter sammanträdet. 

 

§ 2  

Information 

Presentation av nya medarbetare 

Lena Hedin, ny verksamhetsutvecklare inom 

verksamhetsområde äldre, funktionsnedsatta och 

socialpsykiatri, presenterade sig för rådet. Rådet fick också 

träffa förvaltningens nya utredare Jens Westlund.  

 

§ 3 

Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäldes att protokoll från rådets sammanträde torsdag 17 

augusti 2017 justerats omedelbart efter sammanträdet.  

 

§ 4 

Anmälan av inkomna handlingar 

Inga handlingar anmäldes.  

 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2017-09-21, §§ 5–10 
 

§ 5 

Revidering av riktlinjer för föreningsbidrag 

Föreningsbidrag fördelas årligen av stadsdelsnämnden enligt fastställd 

budget. Riktlinjer för föreningsbidrag används för att klargöra syfte och 

grundvillkor för att få bidrag, samt anger bedömningskriterier och 

anvisningar för ansökningsförfarandet. 

 

Stadsdelsförvaltningen har tagit fram ett förslag på revidering av gällande 

riktlinjer som tar avstamp i stadens vision om ett Stockholm för alla och 

som bygger på tillgänglighet, delaktighet, jämlikhet, jämställdhet och 

trygghet. Revideringen av riktlinjer framhåller att föreningar bör uppmuntra 

mångfald och jämställdhet. Föreningens verksamhet ska präglas av ett 

tobaks-, alkohol-, doping- och drogfritt förhållningssätt. En ny form av 

bidrag som föreningar kan ansöka om är trygghetsbidrag. Stadsdelsnämnden 
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beviljar inte bidrag till föreningar som uppmuntrar eller har koppling till 

våldsbejakande extremism.  

 

Enligt förslag till riktlinjer kommer stadsdelsnämnden att besluta om 

tilldelning av föreningsbidrag i december varje år, till skillnad från tidigare 

då beslut har fattats i april. Den nya tidplanen innebär att ansökan om bidrag 

ska göras senast 31 oktober varje år.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-08-22. 
 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

 
§ 6 

Tertialrapport 2 

Stadsdelsförvaltningen har upprättat tertialrapport 2 för Älvsjö 

stadsdelsnämnd.  
 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

 
§ 7 

Program för ett jämställt Stockholm 2018-2022 

Älvsjö stadsdelsnämnd har den 28 juni 2017 tagit emot en remiss från 

kommunstyrelsen om ett förslag till program för ett jämställt Stockholm 

2018-2022.  

 

Förvaltningen delar programmets beskrivning av bakgrunden till de 

utmaningar som Stockholms stad står inför vad gäller jämställdhet.  

Jämställdhetsfrågan tenderar många gånger att nedprioriteras och kunskap 

saknas inom området. En övergripande styrning, ökad kompetens samt 

metodstöd underlättar och säkerställer att Stockholms stad når de nationella 

jämställdhetspolitiska målen. Förvaltningen ställer sig därför positiv till 

förslaget till program för ett jämställt Stockholm 2018-2022. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-08-30. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 8 

Avveckling av platser på Kristallgårdens vård- och 

omsorgsboende 

Vardaga AB som driver Kristallgårdens vård- och omsorgsboende på 

entreprenad har aviserat att de vill avveckla en avdelning med åtta platser på 

grund av den låga beläggningen. Detta har de rätt till i avtalet då de har varit 

låg beläggning under en längre tid. 

 

Behovet av bostäder för nyanlända är stort i staden och denna lokal kan med 

små justeringar fungera bra för den målgruppen. SHIS driver redan två 

boenden i fastigheten och denna lokal skulle kunna fungera på liknande vis. 

Detta är en fråga för Micasa då de är fastighetsägare. 

 

Stadsdelsförvaltningens förslag är att avveckla åtta vård- och  

omsorgsplatser på Kristallgården. Detta skulle innebära att Kristallgården 

omfattar 40 vård- och omsorgsplatser samt fem korttidsplatser. Samtidigt 

frigörs lokalen till annan verksamhet.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-09-04. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och framförde vikten av att en god bemanning 

upprätthålls vid Kristallgårdens vård- och omsorgsboende. 

 

 

§ 9 

Uppföljning av entreprenadavtal avseende Kristallgårdens 

vård- och omsorgsboende 2017 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende drivs på entreprenad av Vardaga 

Äldreomsorg AB enligt avtal sedan 1 november 2010.  

 

I mars 2017 genomfördes en avtalsuppföljning som visar att flertalet brister 

från förra årets uppföljning avseende aktiviteter, utevistelse och 

måltidssituation har åtgärdats genom en schemaförändring. Individuella 

aktiviteter utförs ännu inte alltid enligt avtal. Aktiviteterna behöver i större 

utsträckning anpassas efter boendes individuella förutsättningar, behov och 

önskemål.   

 

Förvaltningen konstaterar att Vardaga Äldreomsorg AB följer gällande avtal 

på övriga punkter.  
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Förvaltningen kommer att genomföra fler anmälda och oanmälda 

verksamhetsbesök och anordna fler möten under året med entreprenören för 

att säkerställa att den förbättrade nivån upprätthålls och att kvarstående 

brister åtgärdas.   

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-09-01. 
 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och framförde vikten av att förvaltningen 

kvalitetssäkrar verksamheten och säkerställer en god bemanning som 

motsvarar behoven. 

 
 

§ 10  

Samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård 

Storsthlm och hälso- och sjukvårdsförvaltningen har lämnat ett förslag till 

överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län och Stockholms 

läns landsting om utveckling av samverkan vid utskrivning från sluten 

hälso- och sjukvård. Överenskommelsen är tidsbegränsad och gäller från 

och med 1 januari 2018 fram till 31 december 2019. En mer långsiktig 

regional samverkan ska finnas senast 31 december 2019 i samband med att 

ansvaret för hemsjukvården planeras övergå till kommunerna 2020.   

 

Det är viktigt att stödja ett gemensamt utvecklingsarbete mellan 

kommunerna och landstinget. Det möjliggör en individcentrerad och 

sammanhållen vård och omsorg, av god kvalitet, för personer som efter 

utskrivning från sluten hälso- och sjukvård behöver insatser från 

socialtjänsten.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget till överenskommelse mellan 

kommunerna i Stockholms län och Stockholms läns landsting om utveckling 

av samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-08-30. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och lyfte vikten av att uppföljning görs. 
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§ 11 

Övriga frågor 

Studiebesök vid Långbrogården 

Ordförande påminde om rådets studiebesök vid Långbrogården torsdag 28 

september klockan 14.00. Britt Petersson (SPF) anmälde förhinder att delta 

vid studiebesöket.  

 

Workshop 

Ingrid Uddén (PRO) informerade om workshopen ”Äldrevänlig stad” 

anordnad av Stockholms stad.  

 

Tillgänglighetsvandringen 

Vid tillgänglighetsvandringen som genomfördes i våras lämnade rådet en 

synpunkt om en lyktstolpe vid ett övergångsställe. Madeleine Peatt, 

verksamhetsutvecklare, informerade om att trafikkontoret ska flytta på 

lyktstolpen.  

  


